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Hoorn, - 9 FEB. 202*

Onderwerp: Beantwoording artikel 36-vragen van fractie Tonnaer over 
kosten en opbrengst aanleg glasvezelkabel

Geachte heer Tonnaer,

U heeft vragen gesteld over kosten en opbrengst aanleg glasvezelkabel. In deze brief leest u de 
antwoorden op uw vragen.

Vraag 1a Heeft u zich optimaal ingespannen om de twee kabelbedrijven (KPN Netwerk en Open 
Dutch Fiber) te laten samenwerken voor het graven van één sleuf en herbestrating bij de 
aanleg van de glasvezelkabel?

Vraag 1 b Bent u in de positie een graaf- of aanlegvergunning te weigeren zodat samenwerking 
afgedwongen kan worden?

Antwoord
Op 17 maart 2023 heeft uw fractie min of meer dezelfde vraag gesteld. Wij zijn van mening dat we ons 
optimaal hebben ingespannen om de twee kabelbedrijven te laten samenwerken. De 
Telecommunicatiewet is van toepassing. In deze wet staat geen artikel beschreven dat wij meerdere 
kabelbedrijven kunnen verplichten door eenzelfde aanlegmoment af te spreken. We hebben vanuit onze 
coördinerende en controlerende rol afspraken met de twee kabelbedrijven gemaakt om overlast voor de 
omgeving te minimaliseren. Wel kunnen wij volgens de Telecommunicatiewet, op basis van artikel 5b, 
opleggen dat kabelbedrijven in specifieke gebieden in dezelfde (nuts)sleuf gaan liggen. Vanwege 
stedebouwkundig belang hebben wij voor het Kerkplein opgelegd dat de twee kabelbedrijven in dezelfde 
sleuf gaan liggen om het openbreken van het Kerkplein tot een minimum te beperken. Ook hebben wij 
opgelegd dat beide kabelbedrijven voor 1 maart hun werkzaamheden hebben uitgevoerd.

De gemeente heeft voor de aanleg van glasvezel een gedoog- en coördinatieplicht op grond van de 
Telecommunicatiewet. Als meerdere partijen zich melden moeten we ze in principe allemaal gedogen.

Vraag 2 De twee kabelbedrijven betalen de gemeente Hoorn 7,3 miljoen euro voor de
gemeentelijke kosten. Welke kosten maakt de gemeente daarbij en uit welke onderdelen 
is dit bedrag opgebouwd?
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Antwoord
De hoogte van de vergoeding van 7,3 miljoen euro is bepaald aan de hand van tarieven die door de 
Vereniging Nederlandse Gemeenten zijn berekend. Het is op dit moment niet met zekerheid aan te 
geven welke kosten de gemeente exact gaat maken. Op basis van nog uit te voeren wordt duidelijk 
welke locaties van het glasvezeltracé hersteld moeten worden en wat de exacte herstelmaatregel zal 
zijn. Er is op basis van enkele aannames en het type ondergrond waarin de kabels worden gelegd, 
berekend wat de herstelkosten naar verwachting zullen zijn. Voor het herstel van het tracé door 
openbaar groen is € 108.000,- berekend. Voor het herstel van het tracé door openbare verhardingen is 
€ 5,1 miljoen nodig. Omdat de werkelijke situatie in 2025 slechter kan uitvallen dan verwacht, is er 
rekening gehouden met een zekerheidsmarge van 10% voor onvoorziene herstelkosten. In totaal is dan 
€ 5,725 miljoen berekend voor toekomstig herstel.

Vraag 3 Bent u het met ons eens dat de 7,3 miljoen euro die de kabelbedrijven hebben betaald, 
uiteindelijk bij de consumentabonnee in rekening komt?

Antwoord
Wij hebben geen inzicht in hoe investeringskosten van kabelbedrijven worden doorberekend in 
abonneegelden.

Vraag 4a De winst voor de gemeente Hoorn van 1,2 miljoen euro is als bezuiniging ingeboekt.
Waarom is dit bedrag niet bestemd voor de openbare ruimte, onderhoud openbaar groen 
of voor het bomenfonds?

Vraag 4b Wilt u deze boeking corrigeren?

Antwoord
Op basis van de berekeningen en de zekerheidsmarge van 10% verwachten wij dat niet alle verkregen 
vergoedingen nodig zijn om het glasvezeltracé te herstellen. Wanneer er geld uit een budget overblijft, 
dan vloeit dit terug naar de algemene middelen. De begroting voor 2024 is door de gemeenteraad 
vastgesteld. Er vindt geen correctie plaats.

Vraag 5 Wilt u de kabelbedrijven oproepen kabelstations of straatkasten op dislocaties te 
herplaatsen

Antwoord
Wij gaan voordat kabelstations of straatkasten geplaatst worden, in overleg met het nutsbedrijf dat deze 
straatkast of station wil plaatsen. Wij hanteren hierbij vastgestelde normen of beleidskaders. Wanneer 
een aannemer van het nutsbedrijf een station of straatkast op een andere plek heeft geplaatst dan is 
afgesproken, zullen wij hiernaar handelen.

Vraag 6 Kunt u het toezicht op de herbestrating en andere werkzaamheden optimaliseren?

Antwoord
Wij denken dat het huidige toezicht voldoende is om de werkzaamheden van de glasvezelaannemers 
goed te begeleiden. Meerdere keren per dag controleren wij de werkzaamheden van de aannemer die 
de glasvezelkabels aanlegt. Het is de verantwoordelijkheid van de aannemer om schade aan overige 
kabels en leidingen te voorkomen. Wij toetsen regelmatig of de aannemer het werkproces op orde heeft 
en maatregelen neemt om schade aan eigendommen van de gemeente of derden te voorkomen.
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Vraag 7 Wilt u de twee kabelbedrijven alsnog dwingen samen te werken zodat de overlast in de 
buurten vermindert en de schade aan straten en stoepen beperkt blijft?

Antwoord
Zie de beantwoording van de artikel 36-vragen van april 2023. In deze vragen heeft uw fractie dezelfde 
vraag gesteld. Zie verder de beantwoording van vraag 1.
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